

## سيرة ذاتية

### سماح محمد محمد حيدة

العنوان: برج العليا ٢ / ٨٨ - الشطر ١٣ - زهراء المعادي - القاهرة

التليفون: ٠٢٠١٠٩٢٦٦٤٩٩٠

البريد الإلكتروني: [samahhida@gmail.com](mailto:samahhida@gmail.com)

### المؤهلات الأكاديمية:

- دكتوراه في الآداب بتقدير (امتياز مع مرتبة الشرف الأولى) - تخصص اللسانيات الحديثة والنحو العربي - جامعة القاهرة (٢٠٢٠).
- دبلومة عامة في التربية (بتقدير جيد جدا) - (شعبة التعليم الإلكتروني) لإعداد معلم التعليم العام والفني وما بعده (٢٠٢٠).
- برنامج الدكتوراه في الآداب - تخصص الدراسات اللغوية الحديثة - جامعة القاهرة (٢٠١٤).
- ماجستير في الآداب بتقدير (ممتاز) - تخصص الدراسات اللغوية (النحوية) وعلوم القرآن - جامعة القاهرة (٢٠١٣).
- ليسانس آداب - قسم لغة عربية وآدابها - جامعة القاهرة (١٩٩٩).

### الخبرات الوظيفية:

- عضو هيئة التدريس في قسم اللغة العربية بجامعة الشعب (University of the People) بكاليفورنيا (٢٠٢١ حتى الآن).
- عضو الرابطة العالمية للشغوفين IAPP بجامعة باشن العالمية المفتوحة - أمريكا (٢٠٢٢ حتى الآن).
- مدرس أول اللغة والأدب ببرنامج الدبلوم، ورئيس قسم اللغة العربية ببرنامج السنوات المتوسطة - البكالوريا الدولية (المدرسة المصرية الدولية)، القاهرة، مصر (فبراير ٢٠١٤ حتى 2022).
- عضو أكاديمية بيت اللسانيات الدولية (٢٠٢١ حتى الآن)، فئة "الأكاديميون والباحثون"، وعضو فريق البحث اللساني والتخطيط اللغوي، ومدير الفريق (سابقا)، ونائب المدير للجنة التقنية والفنية للأكاديمية (سابقا).
- محفظ القرآن الكريم ومدرس علوم القرآن والدراسات الإسلامية واللغة العربية للناطقين بغيرها بشبكة اقرأ على الإنترنت (٢٠٢٠ حتى الآن).
- مدرس اللغة العربية والتعليم الديني، وزارة التربية والتعليم، القاهرة، مصر (يناير ١٩٩٩ حتى الآن).
- مصحح لغوي بالمجلس الأعلى للثقافة والمركز القومي للترجمة، القاهرة، مصر (يناير ٢٠٠٣ حتى الآن).
- عضو الهيئة العلمية الاستشارية لمجلة علم اللسان العربي الصادرة عن مخبر اللسانيات التقابلية وخصائص اللغات، كلية الآداب واللغات، قسم اللغة والأدب العربي، جامعة عمار ثليجي بالأغواط، الجزائر (مايو ٢٠٢٢ حتى الآن).
- عضو اللجنة العلمية في مركز النخب للبحوث والدراسات الاستراتيجية بالعراق (مايو ٢٠٢٢ حتى الآن).
- عضو اللجنة العلمية ببوابة الأحداث العلمية بماليزيا (يوليو ٢٠٢٢ حتى الآن).
- عضو هيئة التحكيم العلمي لمجلة التطوير العلمي للدراسات والبحوث (أغسطس ٢٠٢٢ حتى الآن).
- عضو هيئة التحكيم العلمي لمجلة بحوث اللغات بجامعة تكريت - كلية التربية للبنات بالعراق (أغسطس ٢٠٢٢ حتى الآن).
- عضو لجنة التحكيم العلمي لمجلة ابتكارات للدراسات الإنسانية والاجتماعية (نوفمبر ٢٠٢٢ حتى الآن).

### الدورات الدراسية ذات الصلة والخبرة المهنية:

- إجازة في القرآن الكريم قراءة برواية حفص عن عاصم بسند متصل إلى النبي صلى الله عليه وسلم (٢٠١٢).
- إجازة في المتون - متن التحفة و متن الجزرية (٢٠١٢).
- دورات تدريبية في طرق التدريس والمناهج التربوية الحديثة والخط العربي والتجويد (٢٠١٢).

- دورة توفيل دولي في اللغة الإنجليزية (٢٠١٤).
- شهادة توفيل في اللغة الإنجليزية من مركز جامعة القاهرة للغات الأجنبية والترجمة التخصصية (٢٠١٢).
- شهادة إتمام دورة الرخصة الدولية لقيادة الكمبيوتر (ICDL) (٢٠١٣ - ٢٠١٩).
- دورات "لكي يتحقق برنامج السنوات الابتدائية" و"لكي يتحقق برنامج السنوات المتوسطة".
- دورات في إدارة الفصل ومراعاة الفروق الفردية.
- دورات على الإنترنت في اللغة والأدب: تنفيذ منهج برنامج السنوات المتوسطة (MYP) (٢٠١٨).
- دورات تكوينية في اللسانيات من مختبر دراسات العرفان واللسان والتداول بالقاهرة: (اللسانيات التداولية - اللسانيات التوليدية - اللسانيات الحاسوبية - اللسانيات العصبية - اللسانيات الاستشراقية - اللسانيات الوظيفية) (٢٠٢١).
- دورة في تعليم اللغة العربية للناطقين بغيرها من مركز أجنبية لتعليم العربية للناطقين بغيرها بالقاهرة (٢٠٢١).
- دورة تنمية مهارتي التواصل والتعاون من المجلس الثقافي البريطاني بالتعاون من إدارة المدارس الدولية الحكومية بوزارة التربية والتعليم (٢٠٢١).
- دورة "لسانيات النص"، تقديم الدكتور محمد أزماط، أكاديمية بيت اللسانيات الدولية (٢٠٢١).
- اللقاء العلمي الحادي عشر "مهارة المحادثة في تعليم اللغة العربية للناطقين بغيرها" من أكاديمية المستقبل للتطوير واللغات - أكاديمية اللسانيات الدولية (٢٠٢١).
- فعاليات المحاضرة العلمية "دلالة الجموع في العربية"، من تأطير الدكتور محمد الخزعلي، من أكاديمية بيت اللسانيات الدولية (٢٠٢١).
- الورشة السابعة "كيف يعيش أبنائنا حياة زوجية سعيدة؟"، والورشة الثامنة "منهجية كتابة الأبحاث في مجلة التطوير العلمي للدراسات والبحوث JSD"، ضمن فعاليات المؤتمر الدولي "حواء من ظلال شجرة الخلد إلى تحديات عصر العولمة.. أسفار العطاء الدائم" تحت شعار "المرأة بين الماضي والحاضر والمستقبل" (٢٠٢٢).
- الحلقة الأولى "آفات اجتماعية - الزواج غير الناجح"، والحلقة الثانية "الأبناء بين الأبوين في ظل التقدم التكنولوجي المتسارع"، من البرنامج الإعلامي الحواري "عقول في حوار" بقناة الرأي الفضائية والجهات الراعية (٢٠٢٢).
- الورشة العلمية "منهجيات توظيف الدراسات في البحوث العلمية"، للدكتورة زينب خالد، بمنصة الباحثين والأكاديميين - إيفاد (٢٠٢٢).
- الندوة الدولية "مشروع البلاغة العربية بين أصالة التراث وآفاق الدراسات اللسانية الحديثة"، أكاديمية بيت اللسانيات الدولية، (أكتوبر ٢٠٢٢).
- المحاضرة العلمية "هل تحتاج اللغة العربية إلى تنظير لساني خاص؟" تقديم أ. د. الطيب دبة، أكاديمية بيت اللسانيات الدولية (أكتوبر ٢٠٢٢).
- درع العلم والسلام الدولي للسفيرة د. سماح حيدة، للمشاركة الفعالة والبناء والهادفة في محاضرة "كيف تصبح شخصية ناجحة"، التجمع العالمي لعلماء التنمية والإبداع ٢٠٢٢.
- إدارة عدد من الجلسات العلمية بأكاديمية بيت اللسانيات الدولي، وعدد من المنصات العلمية، ومنها:
  - إدارة الجلسة الافتتاحية للمؤتمر الدولي لفريق تعليم اللغة العربية، تحت عنوان: "اللغة العربية بين سؤال الهوية الثقافية وإشكالية التواصل الحضاري"، وعضو اللجنة التنظيمية للمؤتمر - ديسمبر ٢٠٢١.
  - إدارة الجلسة الثانية من الملتقى الدولي لفريق البحث اللساني، تحت عنوان: "اللغة العربية بين تحديات التراث اللغوي الأصيل والتحول الرقمي السريع"، ورئيس اللجنة التنظيمية - ديسمبر ٢٠٢١.
  - إدارة الجلسات العلمية والندوات: "العلاقة بين الفصحى والعامية وإمكانية استثمارها في تعليم العربية" - "هندسة اللغات الطبيعية واللغة العربية - رؤية نظرية وتأصيلية" - "إشكالية تلقي المصطلح اللساني" - "جهود عبد الرحمن الحاج صالح اللسانية وأهم مبادئ

النظرية الخليلية" ٢٠٢١ - "روح الكلمة لون الحياة" سبتمبر ٢٠٢٢ - "مكانة النحو وأهميته في اللغة قراءة في المفاهيم والأطر المرجعية" سبتمبر ٢٠٢٢.

- تقديم المحاضرة العلمية "مراحل تطور نظرية تشومسكي وتطبيقاتها على الجملة العربية" - ٢٧ مارس ٢٠٢٢.

- رئاسة الملتقى الدولي "البحث اللغوي في العالم العربي الواقع والمشكلات" - المنعقد عن بعد ١٤ و١٥ مايو ٢٠٢٢.

- إدارة الجلسة الشرفية الأولى للمؤتمر الدولي الثاني "دور البحث العلمي وتطبيقاته في تعليم اللغة العربية للناطقين بها وبغيرها" أغسطس ٢٠٢٢.

- تقديم المحاضرة العلمية "أسرار إدارة الوقت" ضمن فعاليات البرنامج المعرفي الدولي الأول الذي تطلقه بوابة الأحداث العلمية بماليزيا أغسطس ٢٠٢٢.

- إدارة الجلسة الختامية للمؤتمر الدولي "حواء من ظلال شجرة الخلد إلى تحديات عصر العولمة أسفار العطاء الدائم" المنعقد عن بعد ٦ و٧ و٨ أكتوبر ٢٠٢٢.

- تسيير المحاضرة العلمية "نظرية نحو العامل في النحو العربي"، أكاديمية بيت اللسانيات الدولية أكتوبر ٢٠٢٢.

- المشاركة في اللجان العلمية وتحكيم البحوث لعدد من المؤتمرات والملتقيات العلمية الدولية، منها:

- عضو اللجنة العلمية للملتقى الدولي "البحث اللغوي في العالم العربي الواقع والمشكلات" مايو ٢٠٢٢ - عضو اللجنة العلمية للمؤتمر الافتراضي الرابع للسانيات التطبيقية وتعليم اللغات [ALLT 2022] مارس ٢٠٢٢ - عضو اللجنة العلمية للمؤتمر الدولي "تعليمية اللغة العربية للناطقين بغيرها عند أهلها" يوليو ٢٠٢٢ - عضو اللجنة العلمية للمؤتمر الدولي الثاني "دور البحث العلمي وتطبيقاته في تعليم اللغة العربية للناطقين بها وبغيرها" أغسطس ٢٠٢٢ - عضو اللجنة الاستشارية العلمية للملتقى الدولي الأول "قضايا اللسانيات العربية الحديثة" أكتوبر ٢٠٢٢ - عضو اللجنة العلمية لمؤتمر الدولي الافتراضي "المرأة بين الماضي والحاضر والمستقبل" ٢٠٢٢.

- دورات تدريبية لأعضاء هيئة التدريس بجامعة الشعب:

- تدريب: "حول الانتحال" - وحدات تدريب أعضاء هيئة التدريس والتطوير المهني - جامعة الشعب ٣٠ مايو ٢٠٢٢.

- تدريب: "كيف تشجع الطلاب على استخدام الموارد الأكاديمية ومكتبة الجامعة" - وحدات تدريب أعضاء هيئة التدريس والتطوير المهني - جامعة الشعب ١١ يونيو ٢٠٢٢.

- تدريب: "التعامل مع الطالب المشاغب" - وحدات تدريب أعضاء هيئة التدريس والتطوير المهني - جامعة الشعب ١١ يونيو ٢٠٢٢.

- تدريب "المثابرة" - وحدات تدريب أعضاء هيئة التدريس والتطوير المهني - جامعة الشعب ٢٨ أغسطس ٢٠٢٢.

- اختبار التطوير المهني: "من أجل الجدل" - جامعة الشعب ٢٨ أغسطس ٢٠٢٢.

- شهادة إتمام تطوير أعضاء هيئة التدريس - دورة FAS 802 - التعليم العام - تقييم مخرجات تعلم الطلاب ١٠١ في العام ٢٠٢٣ - جامعة الشعب - أكتوبر ٢٠٢٢

- تدريب "التوحد: ما نعرفه (وما لا نعرفه بعد)" - جامعة الشعب ١٢ نوفمبر ٢٠٢٢.

- دورات في طرق التدريس في البكالوريا الدولية:

١. الإدارة الفعالة للفصول الدراسية.	٢. تنفيذ منهج MYP.	٣. وحدة التخطيط لمرحلة MYP.
٤. كيفية تخطيط التقييم الفعال.	٥. التمايز الفعال في الفصول الدراسية.	٦. الفصل الدراسي المقلوب في العمل.
٧. الانضباط الإيجابي في التعليم.	٨. استراتيجيات التدريس الفعالة في الفصول الدراسية.	٩. استخدام التكنولوجيا في الفصول الدراسية.
١٠. تطبيق التعلم القائم على المفهوم.	١١. مغامرة التعلم في العمل.	١٢. جعل PYP يحدث الفئة ١ و ٢.

## اللغات والمهارات:

- تحدث اللغة العربية بطلاقة.
- تحدث اللغة الإنجليزية بطلاقة.
- الرسم والتصميم المرئي.
- الكفاءة في مايكروسوفت أوفيس، والفوتوشوب.

## الأبحاث والمقالات العلمية المنشورة:

- بحث "المبادئ والمتغيرات في بناء الجملة الاسمية" (دراسة تطبيقية على نماذج من "الأيام" لطف حسين)، مجلة هرمس/ العدد الرابع والثلاثون (٢٠٢٠)، وموقع مجلة هرمس على منصة بنك المعرفة.
- بحث "بناء الجملة الاسمية بين النحاة العرب"، مجلة هرمس/ العدد الرابع والثلاثون (٢٠٢٠).
- مقال "صيحة العمل التعاوني وفرص التعلم الإلكتروني"، مجلة أقلام عربية، السنة الخامسة/ العدد ٥٩ سبتمبر ٢٠٢١م.
- بحث "النعمة - دراسة تركيبية"، المؤتمر الدولي للاحتفال باليوم العالمي للغة العربية، أكاديمية بيت اللسانيات الدولية - مجلة بدايات الدولية المحكمة الصادرة عن كلية الآداب واللغات جامعة عمار ثليجي الأغواط الجزائر (٢٠٢١).
- بحث "بنية الجملة العربية - دراسة وصفية تحليلية في ضوء البرنامج الأدنوي"، الملتقى الدولي الأول "فضايا اللسانيات العربية الحديثة في ضوء نظرية الوضع والاستعمال"، قسم اللغة والأدب العربي، كلية الآداب واللغات والفنون، بجامعة زيان عاشور (الجلفة)، الجزائر، ٢٤ و ٢٥ أكتوبر ٢٠٢٢.
- مقال "العقل والتفكير"، مجلة جامعة باشن العالمية المفتوحة بأمريكا، العدد الأول، نوفمبر ٢٠٢٢.

## التوصيات:

وفاء كامل فايد

أستاذة اللغة واللغويات، كلية الآداب، جامعة القاهرة

+٠١٠٠١٤٨٠٥٢٣

wafkamel@yahoo.com

صلاح الدين صالح حسنين

أستاذ اللغة واللغويات، كلية الآداب، جامعة بني سويف

+٠١٠٠١٤٨٠٥٢٣

[ah2941983@gmail.com](mailto:ah2941983@gmail.com)

سامح جاد الرب حنفي

مدرس اللغة والأدب بالكالوريا الدولية

+٠١٠٠٥٢٢٦٢٧٠

[Sameh.gad@m-eis.com](mailto:Sameh.gad@m-eis.com)

محمود فهمي حجازي

أستاذ اللغة واللغويات، كلية الآداب، جامعة القاهرة

+٢٣٥٨٥٠٣٤٥

[primepioneerpp@gmail.com](mailto:primepioneerpp@gmail.com)

**Curriculum Vitae**  
**Samah Mohamed Mohamed Hida**

Home Address: Apt 11 Aliaa Building 2/ 88 Al shatr 13 Zahraa El maade

Phone: 02 01092664990

E-Mail: samahhida@gmail.c

**Education:**

- Ph.D. of Arts in linguistic studies. Cairo University, Division of Modern Linguistics and syntax (July 2020).
- General Diploma in Education (with a very good grade) - (E-Learning Division) for preparing general, technical and post-education teacher (2020).
- Ph.D. program of Arts, in Linguistics Studies, Cairo University, Division of Modern Linguistics (Aug 2014).
- Master of Arts in Linguistic Studies (Grammatical) and Quranic Sciences, Cairo University, Department of Arabic Language, Cairo, Egypt (2013).
- Bachelor of Arts in Arabic Language, Cairo University, Department of Arabic Language, Cairo, Egypt (1999).

**Employment History:**

- Faculty member at the Department of Arabic Language at the University of the People in California (2021-present).
- Member of the International Association of Passionate People IAPP at Passion International Open University - USA (2022 until now).
- Senior teacher of language and literature at the diploma program, and head of the Arabic language department at middle years program - International Baccalaureate (Egyptian International School), Cairo, Egypt (Feb 2014-2022).
- Member of the International House of Linguistics Academy (2021 -present), "Academics and Researchers" category, member of the Linguistic Research and Language Planning Team, Team Manager (formerly), and Deputy Director of the Academy's Technical and Technical Committee (formerly).
- Tutor and Memorizer of the Noble Qur'an and teacher of Qur'anic sciences, Islamic studies and Arabic for non-native speakers at Iqraa Online Network (2020-present).
- Teacher of Arabic and Religious Education, Ministry of Education, Cairo, Egypt (Jan 1999-present).
- Editor for the Supreme Council for Culture and the National Center for Translation, Cairo, Egypt (Jan 2003-present).
- Member of the Scientific Advisory Board of the Journal of Arabic Linguistics issued by the Laboratory of Contrastive Linguistics and Characteristics of Languages, Faculty of Arts and Languages, Department of Arabic Language and Literature, Ammar Tilji University, Laghouat, Algeria (May. 2022-present).
- Member of the Scientific Committee at the Nukhb Center for Research and Strategic Studies in Iraq (Jul. 2022-present).
- Member of the Scientific Committee of the Scientific Events Portal in Malaysia.

- Member of the Scientific Arbitration Committee of the Journal of Scientific Development for Studies and Research (JSD) (Aug. 2022-present).
- Member of the Scientific Arbitration Committee, Journal of Language Research, Tikrit University - College of Education for Girls in Iraq ( Aug. 2022-present).
- Member of the scientific jury of the Journal of Innovations for Humanities and Social Studies (November 2022 -present).

### **Relevant Coursework and Professional Experience:**

- Obtained a Bachelor’s Degree in reading the Holy Quran by Hafs from Asim, by a bond connected to the Prophet Muhammad (peace be upon him) (٢٠١٢).
- Obtained a Bachelor’s Degree in Texts – Text of Al-Tohfa and Text of Al-Gazaria (٢٠١٢).
- Took courses in Arabic calligraphy and modern educational curricula and teaching methods, drawing, and intonation (٢٠١٢).
- Took a course for the Test of English as a Foreign Language (TOEFL) (2014).
- Passed the TOEFL in English (2012) from Cairo University Center for Foreign Languages and Specialized Translation.
- Completed a course and obtained the International Computer Driving License (ICDL) (2013 – 2019).
- Completed courses in “Making the Primary Years Program (PYP) Happen” and “Making the Middle Years Program (MYP) Happen”.
- Completed courses in classroom management, behavior management, and the importance of taking into account individual differences among students.
- Completed an online workshop titled “Language and Literature: Implementing the MYP curriculum (Cat.1).” (2018)
- Training courses in linguistics from Cognitive science, Linguistics, and pragmatics center in Cairo 2021: (Pragmatics - Generative linguistics - Computational linguistics - Neurolinguistics - Oriental linguistics - Functional linguistics).
- A course in teaching Arabic for non-native speakers from Abjadia Center for Teaching Arabic for non-native Speakers, Cairo (2021).
- A course in developing communication and cooperation skills from the British Council in cooperation with the Department of International Governmental Schools at the Ministry of Education (2021).
- "Linguistics of the Text" course, presented by Dr. Muhammad Azlamat, International House of Linguistics Academy (2021).
- Eleventh Scientific Meeting “Conversational Skill in Teaching Arabic for non-native Speakers” from the Future Academy for Development and Languages - International Linguistics Academy (2021).
- Activities of the scientific lecture "The Significance of Plural in Arabic", sponsored by Dr. Muhammad Al-Khazali, from the International House of Linguistics Academy (2021).
- The seventh workshop, “How do our children live a happy married life?”, and the eighth workshop, “Methodology of writing research in the Journal of Scientific Development for Studies and Research JSD”, within the activities of the international conference “Eve from the shadows of the mole tree to the challenges of the era of globalization... the journeys of permanent giving” under the slogan "Women between the past, the present and the future" (2022).
- The first episode "Social Pests - Unsuccessful Marriage", and the second episode "Children between Parents in the Light of Accelerated Technological Progress", from the media talk show "Minds in Dialogue" on Al-Rai satellite channel and sponsors (2022).
- Scientific Workshop “Methodologies for Employing Studies in Scientific Research”, by Dr. Zainab Khaled, on the Researchers and Academics Platform - IFAD (2022).

- International Symposium "The Arabic Rhetoric Project between the authenticity of heritage and the prospects of modern linguistic studies", International Linguistics House Academy, (October 2022).
- The scientific lecture "Does the Arabic language need a special linguistic endoscopy?" Submit a. Dr.. Al-Tayeb Debba, International House of Linguistics Academy (October 2022).
- **Managing a number of scientific sessions at the International House of Linguistics Academy and a number of scientific platforms, which are:**
  - Managing the opening session of the International Conference of the Arabic Language Teaching Team, under the title: "The Arabic Language between the Question of Cultural Identity and the Problem of Civilized Communication", and a member of the Organizing Committee of the Conference - December 2021.
  - Managing the second session of the International Forum of Linguistic Research Team, under the title: "The Arabic Language: Challenges of Authentic Linguistic Heritage and Rapid Digital Transformation", and Chairman of the Organizing Committee - December 2021.
  - Management of scientific sessions: "The relationship between classical and colloquial language and the possibility of investing it in teaching Arabic" - "The engineering of natural languages and Arabic language - a theoretical and original vision" - "The problem of receiving the linguistic term" - "Abd al-Rahman al-Hajj Saleh's linguistic efforts and the most important principles of the Khalili theory." 2021 - "The spirit of the word is the color of life" September 2022 - "The status and importance of grammar in language reading in concepts and frames of reference" September 2022.
  - Presenting the scientific lecture "Stages of Development of Chomsky's Theory and its Applications to the Arabic Sentence" - 27 March 2022.
  - Leading the international forum "Linguistic Research in the Arab World, Reality and Problems" - held remotely 14-15 May 2022.
  - Managing the first honorary session of the Second International Conference "The Role of Scientific Research and Its Applications in Teaching Arabic to Speakers of It and Others" August 2022.
  - Presenting the scientific lecture "Secrets of Time Management" within the activities of the first international knowledge program launched by the Scientific Events Portal in Malaysia August 2022.
  - Managing the closing session of the international conference "Eve from the Shades of the Mole Tree to the Challenges of the Globalization Era, the Journeys of Permanent Giving", held remotely on 6, 7 and 8 October 2022.
  - Conducting the scientific lecture "Theory of Factor in Arabic Grammar", International House of Linguistics Academy, October 2022.
- **Participation in scientific committees and research arbitration for a number of international scientific conferences and forums, including:**
  - Member of the Scientific Committee of the International Conference "Linguistic Research in the Arab World, Reality and Problems" May 2022 - Member of the Scientific Committee of the Fourth Virtual Conference on Applied Linguistics and Language Teaching [ALLT 2022] March 2022 - Member of the Scientific Committee of the International Conference "Teaching Arabic to Non-Native Speakers" July 2022 - Member of the Scientific Committee of the Second International Conference "The Role of Scientific Research and Its Applications in Teaching Arabic to Speakers of It and Others" August 2022 - Member of the Scientific Advisory Committee of the First International Forum "Issues of Modern Arabic Linguistics" October 2022 - Member of the Scientific Committee of the Virtual International Conference "Women between the past, the present and the future" 2022.

- Shield of science and international peace for Ambassador Dr. Samah Hida, for active, constructive and purposeful participation in the lecture "How to become a successful person", the Global Assembly of Development and Creativity Scientists 2022.

**- Training courses for faculty members at the University of the People:**

- Training: "About Plagiarism" - Faculty Training Modules and Professional Development- University of The People - May 30, 2022.
- Training: "How to Encourage Students to use Academic Resources and the UoPeople Library" - Faculty Training Modules and Professional Development- University of The People - June 11, 2022.
- Training: "How to Handle an Unruly Student" - Faculty Training Modules and Professional Development - University of The People - June 11, 2022.
- Training: "Grit (AR)" - Faculty Training Modules and Professional Development - University of The People - June 11, 2022.
- Professional Development Quiz: “For Controversy” University of The People - August 28, 2022.
- Faculty Development Certificate of Completion - the FAS 802 Course - General Education - Assessment of Student Learning Outcome 101 in AY 2023 - University of The People - October 2022
- Training "Autism: What we know (and what we don't know yet)" University of The People, November 12, 2022.

**- Completed courses on Teaching Methods of International Baccalaureate:**

1. Effective classroom management.	2. Implementing the MYP curriculum.	3. MYP Unit planning.
4. How to plan Effective Assessment.	5. Effective Differentiation in classroom.	6. Flipped Classroom in Action.
7. Positive Discipline in Education.	8. Effective Teaching Strategies in classroom.	9. Using Technology in Classroom.
10. Implementing Concept-based learning.	11. Adventure learning in action.	12. Making the PYP happen category 1 & 2.

**Languages and Skills:**

- Fluent Arabic speaker; proficient English speaker.
- Drawing and Visual Design.
- Proficiency in Microsoft Office & Photoshop.

**Published scientific research and articles:**

- Research “Principles and Parameters in the syntax of the nominal sentence (an applied study on examples from "Al-Ayam" by Taha Hussein”, Hermes Magazine and Hermes website on the knowledge bank platform, Issue thirty-fourth, (2020).
- Research “The Structure of the Nominal Sentence among Arab grammarians”, Hermes Magazine, Issue thirty-fourth, (2020).
- Article “The Shout of Cooperative Work and E-Learning Opportunities”, Qalam Arabiya Magazine, Fifth Year/ Issue 59, September (2021).
- Research “Adjective Phrase - a synthetic study”, the International Conference on the International Day of the Arabic Language, International House of Linguistics Academy - Bidayat Al-Dawla International Journal issued by the Faculty of Arts and Languages, University of Ammar Tliji, Laghouat, Algeria (2021).
- Research “The structure of the Arabic sentence - a descriptive and analytical study in the light of the minimal program”, the first international forum “Modern Arabic Linguistics Issues in the Light of Status and Use Theory”, Department of Arabic Language and Literature,



Faculty of Arts, Languages and Arts, Zayan Ashour University (Djelfa), Algeria, October 24 and 25, 2022.

- Article "Mind and Reflection", Journal of the Open International University of Bastion in America, first issue, November 2022.

**References:**

**Wafaa K. Fayed**

Professor of Language and Linguistics, Faculty of Arts - Cairo University

+01001063353

[wafkamel@yahoo.com](mailto:wafkamel@yahoo.com)

**Salah Edeen S. Hasaneen**

Professor of Language and Linguistics, Faculty of Arts - Bany Swif University

+01001480523

[ah2941983@gmail.com](mailto:ah2941983@gmail.com)

**Mahmoud F. Hijazy**

Professor of Language and Linguistics, Faculty of Arts - Cairo University

+235850345

[primepioneerpp@gmail.com](mailto:primepioneerpp@gmail.com)

**Sameh G. Hanafi**

Language and Literature teacher at the International Baccalaureate

+01005226270

[sameh.gad@m-eis.com](mailto:sameh.gad@m-eis.com)